
Protokól

z posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów, które odbylo sie
w dniu 8.05.2009 r. w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad. l.

Przewodniczaca Helena Rusak o godz. 13.30. otworzyla posiedzenie Komisji Samorzadowo

Spolecznej Rady Gminy Ksawerów i stwierdzila, ze zgodnie z lista obecnosci w Komisji

uczestniczy 8 jej czlonków i jest zachowane kworum wladne do podejmowania prawomocnych

opmn.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Wójt Gminy Ksawerów - p.Maria Kopczewska

2. Zastepca Wójta- p.Rafal Tustanowski,

3. Skarbnik Gminy -p. Robert Zwierzynski,

4. Dyrektor Gimnazjum w Ksawerowie-p.Mariusz Kalowski,

5. Nauczyciel jezyka angi~lskiego-Joanna Rygiel,

6. Kierownik GOPS-J anina Gbiorczyk,

7. Kierownik SDS -Malgorzata Kowalska,

8. Przewodniczacy Rady -p. Tadeusz Grala,

9. Wiceprzewodniczacy Rady-p.Piotr Kuznicki.

Ad.2.

Czlonkowie Komisji Samorzadowo -Spolecznej w glosowaniu 7 glosów "za", bez glosów przeciw

i wstrzymujacych zatwierdzili nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów.
2. Zatwierdzenie porzadku obrad.
3. Informacja na temat "Programu ucze sie przez cale zycie COMENIUS".
4. Informacja na temat dzialalnosci Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej i Srodowiskowego

Domu Samopomocy w Ksawerowie.
5. Sprawy rózne i wniesione.
6. Zamkniecie posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów.

Ad.3.

Dyrektor Gimnazjum w Ksawerowie-Mariusz Katowski -przedstawil sposób pozyskiwania srodków na
dzialalnosc glównie pozalekcyjna, jaka jest prowadzona w Gimnazjum w Ksawerowie. Miedzy innymi
Program Comenius wlasnie wplata sie jakby w zakres tej dzialalnosci.

Dodatkowe srodki finansowe i rzeczowe, które pozyskujemy mozna zgrupowac w nastepujacy sposób:

Sa to srodki pochodzace glównie z:

-Eurp Fund Struk- w ramach rzadowego programu Program operacyjny Kapital Ludzki( POKL),

-wynajmu Sali gimnastycznej,

-dzialalnosci spóldzielni uczniowskiej,



-od sponsorów,

-otrzymujemy równiez wyposazenie rzeczowe glównie ze srodków unijnych np.: wyposazenie pracowni,

-z dzialalnosci Rady Rodziców.

Ogólem w roku szkolnym 2008/2009 w obecnym roku szkolnym pozyskalismy dodatkowe srodki w
wysokosci ponad 205443 zl. Co stanowi ok. 10% przyznanego z Gminy budzetu. Dodatkowo zlozylismy
wnioski o pozyskiwanie srodków unijnych na kwote ponad 197 571,11 zl.

Sytuacja wyglada tak, iz na zajecia dodatkowe nie zostanie przekazana juz nawet l zl w obecnym ukladzie.
Przede wszystkim dlatego, ze brakuje juz chetnych uczniów. W skali roku uczestniczy w naszych
programach (poza programem Comenius)okolo 157 uczniów tj. okolo 59% -wszyscy chetni.Sa tacy
uczniowie, którzy biora udzial w 2 programach. Przede wszystkim uczniowie musza sie uczyc zaczyna
brakowac im czasu jesli biora udzial w tych dodatkowych zajeciach. Niestety bardzo to ograniczy reforma
programowa moze zlikwidowac czesc najbardziej atrakcyjnych programów szczególnie tych, gdzie wyjazdy
musza nastepowac w dni lekcji, np.: Gielda Papierów Wartosciowych czy Centralny Bank w Warszawie, ze
wzgledu na scisle rozliczanie godzin.

Dobre wyniki w nauce obnizaja mozliwosc uzyskania srodków na niektóre dzialania. Od przyszlego roku
nauczyciele beda prowadzic dodatkowe bezplatne zajecia rozwijajace zainteresowania.

Nowy rok szkolny rozpoczelismy z nowa pracownia komputerowa wyposazona m.in.w 10 komputerów
,serwer laptop, rzutnik multimedialny, oprogramowanie. Wartosc ok. 50 000 zl.

Program COMENIUS- 72 159,36 zl.

Sala gimnastyczna przynosi nam co roku okolo -49 000 zl.-50 000 zl.

Spóldzielnia uczniowska - 10 000 zl. ( w tym roku zakupione zostalo ksero dla szkoly -4 600 zl. Reszta
srodków jest przeznaczona na dofinansowanie do wycieczek uczniów.

W Isemestrze tego roku rozpoczelismy program w ramach Programu wyrównywania szans edukacyjnych
dzieci i mlodziezy. W ramach tego programu przeprowadzonych zostalo kilka grup zajec:

W I semestrze:

l) Kolo informatyczne,

2) Kolo turystyczno-przyrodnicze,

3) Zajecia wyrównawcze zjez. angielskiego,

4) Kolo teatralne,

5) Kolo instrumentalne,

6) Zajecia pedagogiczne,

7) Kolo charytatywne,

8) Zajecia taneczne.

Bylo to lacznie na kwote ok. 5900zl.

W II semestrze:

l) Kolo informatyczne

2) Kolo turystyczno-przyrodnicze,

3) Zajecia wyrównawcze zjez. Angielskiego

4) Kolo teatralne

5) Kolo instrumentalne

6) Zaj ecia z przedsiebiorczosci

7) Kolo charytatywne



8) Zajecia taneczne.

Bylo to na kwote - ponad 15 000 zl.

W tym semestrze w tych zajeciach uczestniczy 65 uczniów, w poprzednich 92.

Na kolejne lata: 2009,2010,2011 przygotowalismy bardzo szeroki program:

Jest to :

1)

2)

3)

4)

5)

6)

7)

8)

9)

Kolo naukowe "Zostan Noblista",

Kolo matematyczne

Kolo fizyczne,

Kolo przyrodniczo-turystyczne,

Program z przedsiebiorczosci,

Kolo jez. Angielskiego,

Warsztaty zjez. angielskiego,

Zajecia wyrównawcze zjez. angielskiego,

Zajecia sportowe w ramach programu "Wyciagamy dzieci z bramy".

Tak mniej wiecej wyglada program dzialalnosci na wieksza juz kwote: 197 000 zl. (tej kwoty nie
mamy jeszcze przyznanej).W tej chwili nie mozemy sie podjac zadnych innych dzialan z tego
wzgledu, ze zaczyna nam brakowac chetnych uczniów. Jest jeszcze taka kwestia, ze dobre wyniki w
nauce sa paradoksalnie utrudnieniem w pozyskiwaniu srodków z niektórych programów glownie
tych, które majana celu wyrównywanie szans.

Pedagog szkolny-Joanna Rygiel- przyblizyla dzialania zwiazane z miedzynarodowym Programem
Comenius. W ubieglym roku szkolnym na przelomie wrzesnia i pazdziernika udalo mi sie w Internecie
znalezc informacje iz szkoly z Turcji,Szwecji i Rumunii poszukuja 4 szkoly do partnerstwa. Chetnych szkól
bylo bardzo duzo , takze mielismy duze szczescie, ze to nasza szkola sposród innych zostala wybrana
i przystapilismy do pracy. W pazdzierniku 2008 r. wyjechalam do Szwecji w celu poznania nowego partnera
i omówienia projektu, jaki chcielibysmy realizowac przez najblizsze 2 lata. Na podstawie wspólnego
porozumienia powstal wniosek. Jest to okolo 60 stron w jezyku angielskim. Jako jedyna szkola musielismy
zlozyc równiez ten projekt w jezyku polskim. Na 100 mozliwych punktów zdobylismy 92, takze jest to
wielki sukces i wielka radosc oraz duze obciazenie czy podolamy z tym wszystkim. Tak jak pan dyrektor
wspomnial otrzymalismy pieniadze w kwocie 24000 euro i z tych pieniedzy finansujemy nie tylko te
wyjazdy zagraniczne ale dzieki tej kwocie mogli sfinansowalismy pobyt naszych gosci w Polsce, a takze
mozemy zakupic wszelkie materialy , które sa nam potrzebne do realizacji tego projektu. Do projektu
zglosilo sie tylu chetnych uczniów, ze musielismy przeprowadzic losowanie i wylonic 8 uczniów. Ci
uczniowie wyjechali w pazdzierniku 2008 roku do Szwecji (4 dni na miejscu+ 2 dni podróz).Przed
wyjazdem przygotowalismy prezentacje medialna naszego kraju, oraz szkoly i miejsca zamieszkania, . a
takze dot. zycia nastolatków w Polsce.

Zostaly równiez namalowanie witraze wlasnorecznie przez uczniów. Kazda szkola dostala komplet takich
witrazy. Po wizycie w Szwecji byla kolej na nasz kraj i staralismy sie bardzo dobrze przygotowac do
przyjecia gosci. Przygotowalismy ulotke o naszej szkole i inne upominki.Przygotowalam równiez folder dla
kazdego z nauczycieli, w którym znalazly sie najwazniejsze informacje dotyczace tego spotkania. Temat
przewodni to rola Turcji, Szwecji, Rumunii i Polski w wojnach.

Nasze spotkanie w Polsce rozpoczelo sie w niedziele 30 marca i trwalo do 2 kwietnia 2009 r. Kazda ze szkól
przedstawila prezentacje swojego kraju. Nastepnie uczniowie mieli okazje obejrzenia tematyki II wojny
swiatowej(obozy).Zwiedzili Kraków, Kopalnie soli w Wieliczce, Wadowice i obóz koncentracyjny w
Oswiecimiu i Brzezince.Ostatni dzien zakonczyl sie krótka wycieczka po Lodzi.Pierwszy rok programu
dotyczy tematyki II wojny swiatowej. Odbyl sie takze miedzynarodowy mecz pilki noznej, który



wygralismy. Byla takze prezentacja naszego tanca narodowego-poloneza. Na zakoncz.enie pobytu V'

Polsce odbyla sie spotkanie z udzialem wladz samorzadowych naszej Gminy.

W przyszlym roku tematyka programu bedzie dotyczyc sredniowiecza. Bedziemy goscic w
pazdzierniku w Turcji, natomiast wiosna wybieramy sie do Rumunii i to bedzie koniec naszego
projektu. Jestesmy na pólmetku i moge powiedziec, ze jest to siesamowite doswiadczenie.
Uczniowie poznaja nowe kultury i nowe religie. Uczniowie nawiazuja nowe znajomosci. Ten
projekt jest takze promocja szkoly. Jestesmy pierwsza szkola z Polski, o której pisano w Szwecji.
Ciesze sie bardzo, ze projekt spotkal sie z aprobata Gminy i bardzo dziekuje za dzisiejsze
zaproszenie na Komisje.

Przewodniczaca Komisji -Helena Rusak - podziekowala za przedstawienie wspanialej
prezentacji i zapytala czy sa pytania w tym punkcie?

Radna Maria Wróbel -potwierdzila, ze byla to bardzo piekna prezentacja i zapytala jak
byla rozwiazana sprawa noclegu w Polsce i w Szwecji?

Pedagog szkolny-Joanna Rygiel odpowiedziala, ze w zwiazku z tym, ze celem programu
jest poznanie nowej kultury, a kulture i zycie codzienne najlepiej poznaje sie od srodka, dlatego
uczniowie byli zakwaterowani w Szwecji i w Polsce w domach swoich rówiesników.

Przewodniczaca Komisji -Helena Rusak podsumowujac powiedziala, ze wszyscy obecni
pod wrazeniem tego co uslyszelismy i zobaczylismy. Jest to ogrom pracy pan Joanny Rygiel,
dyrekcji szkoly, nauczycieli i uczniów przede wszystkim. Kazda praca, która przynosi wymierne
efekty jest po prostu polecana. Dlatego widzimy, ze w Gimnajzum wykonuje sie olbrzymia
prace·Pan dyrektor Mariusz Kalowski przedstawil nam równiez inne programy, oprócz Comeniusa,
który jest wiodacym programem. Wielkie podziekowania dla szkoly, dla dyrekcji i dla pani Joanny
Rygiel oraz dla wszystkich nauczycieli, którzy sie w to wlaczyli i przede wszystkim dla mlodziezy.
Jest nam niezmiernie milo ulyszec to wszystko na forum Komisji Rady.

Ad.3.

Kierownik GOPS-Janina Gbiorczyk powiedziala, ze wykonanie budzetu na 2009 rok wynos!
2.549,700,00 zl.

W tym:

1) zadania wlasne zlecone przez Wojewode (zasilki okresowe, wynagrodzenia pracowników
GOPS, pomoc panstwa w zakresie dozywiania )stanowi kwote 236.142,00 zl.

2) zadania wlasne -finansowane przez gmine ( zasilki z pomocy spolecznej-celowe, koszty
utrzymania GOPS,oplaty za pobyt podopiecznych w DPS, oplaty za uslugi opiekuncze,
pomoc w zakresie dozywiania, dzialalnosc komisji alkoholowej) stanowi kwote 369.637,00
zl.

3) zadania zlecone przez Wojewode ( wyplata swiadczen rodzinnych, funduszu
alimentacyjnego, utrzymanie i funkcjonowanie SDS, wyplata zasilków stalyt;h) stanowi
kwote 1.943.921,00 zl.

Na dzien 30.04.2009 r. na realizacje zadan zleconych otrzymano kwote 549.052,00 wydatkowano
545.083,00 tj. 99,28%. na realizacje zadan wlasnych zleconych przez Wojewode otrzymano kwote
111.515,00 wydatkowano 80.369,00 tj. 72% , 28% z niewydatkowanej kwoty stanowia srodki
przeznaczone na pomoc panstwa w zakresie dozywiania i zostana wydane do konca 2009 roku, na
zadania wlasne -srodki gminy otrzymano kwote 137.340,00 wydatkowano 113.124,00 tj. 82,36% ,
srodki w wysokosci 11.444,00 zgodnie z uchwala Rady Gminy Ksawerów Nr XXLIV/324/2009
z dnia 30.04.2009 r. zostana zabezpiecza funkcjonowanie SDS.

W roku 2008 Gminny Osrodek Pomocy Spolecznej w Ksawerowie realizowal zadania
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zwiazane z wyplata swiadczen rodzinnych. Wydatki na swiadczenia rodzinne finanso;vane z dotacj i
celowej z budzetu panstwa do dnia 31.12.2008 r. wynosily: 907.114 zl.

Swiadczenia opiekuncze do dnia 31.12.2008 r. wyplacane zostaly w nastepujacych wysokosciach:
206.470 zl. W tym:zasilek pielegnacyjny z tytulu niepelnosprawnosci -153 zl. - 163.098 zl. ,
swiadczenie pielegnacyjne z tytulu rezygnacji z zatrudnienia i opieki nad dzieckiem
niepelnosprawnym 420 zl. - 43.372 zl.

-Liczba rodzin pobierajacych swiadczenie rodzinne:

za okres zasilkowy 2007/2008 -477

za okres zasilkowy od dnia 01.09.2008 do dnia 31.12.2008 r. -376

ogólem liczba wydanych decyzji- 534

Koszt obslugi swiadczen rodzinnych (3% transzy) za okres od dnia 01.01.2008 do 31.12.2008 r.
wyniósl: 40552 zl.

W okresie zasilkowym 200812009 wydano okolo 26 decyzji odmawiajacych przyznania swiadczen
rodzinnych, a ich powodem bylo:

-przekroczenie obowiazujacego kryterium dochodowego 504 zl. Na osobe w rodzinie ( dochód za
2007 rok)

-wystepowala koordynacja systemów zabezpieczenia spolecznego -sprawy przekazano do
Regionalnego Centrum Polityki Spolecznej w Lodzi.

Zamierzenia GOPS na 2009 rok

Zywnosc z Caritasu- 138 osób pobiera zywnosc co mIeSIac, kryterium 150% kryterium
dochodowego. Jest to 12 róznych artykulów (maslo, makaron, maka,mleko,sery,dzemy, syrop,
cukier, kasza.

Akcja "drewno" - 17 osób podopiecznych GOPS otrzymalo po 3m3 drewna na opal
-wytypowano osoby naj ubozsze.

Program rzadowy- "Pomoc panstwa w zakresie dozywiania w przedszkolach i szkolach:

1. W Gminnym Przedszkolu na Widzewie -2 dzieci ( stawka zywieniowa 4 zl. dziennie)

2. Przedszkole Sióstr - korzysta 2 dzieci -stawka zywieniowa- 5.50 zl.

3. Szkola Podstawowa w Ksawerowie - 3 dzieci -stawka zywieniowa - 4,50 zl.

4. Szkola Specjalna w Pabianicach- 3 dzieci-stawka zywieniowa - 3 dzieci.

Akcja letnia -GOPS bedzie dofinansowywal kolonie letnie od czerwca do sierpnia br. ( sa to
kolonie z programem socjoterapeutycznym dla dzieci z rodzin patologicznych i dysfunkcyjnych.
Zgodnie z preliminarzem mozna wydac na ten cel- 12.000 zl. Mozna sfinansowac pobY..t14 -dniowe
kolonie zuchowe dla dzieci w przedziale 6-12 lat. Bedzie podpisana umowa z ZHP -kolonie w
Maleczu kITomaszowa Maz. Koszt jednego skierowania - 550 zl.- 20 skierowan w ramach kwoty
przeznaczonej na ten cel-12.000 zl. ).
Bedzie tez zorganizowany wyjazd na kolonie bezplatne z PCPR (Kuratorium). W roku ubieglym
bylo to 9-ro dzieci.

Kapital ludzki - do konca 05.09 roku bedzie zakonczone rozpoznanie w terenie odnosnie szkolen.
Warunek: osoba musi posiadac aktualny status bezrobotnego. Proponowane szkolenia : kasa
fiskalna, fryzjerki, stylizacja paznokci, kursy komputerowe, obsluga wózków widlowych, mala
gastronomia, operator koparko-ladowarki, opiekun osób niepelnosprawnych.



Przewodniczaca Komisji -Helena Rusak zapytala czy sa pytania w tym punkcie?

Radna Bozena Ziólkowska zapytala czy pani kierownik w)'stapila o srodki pomocowe z Programu

Kapital Ludzki?

Kierownik GOPS-Janina Gbiorczyk odpowiedziala, ze do konca biezacego miesiaca bedzie

prowadzone rozeznanie czy jest zainteresowanie ze strony podopiecznych naszego osrodka.

Radna Bozena Ziólkowska w zwiazku z odpowiedzia pani kierownik stwierdzila, ze GOPS

w Ksawerowie nie ma szans na przystapienie do tego programu w tym roku. Ponadto stwierdzila, ze

jest bardzo niskie kryterium -( od wielu lat nie podnoszone )przyznawania pomocy finansowej na

obiady w szkolach i powinno byc podniesione uchwala Rady Gminy. Na zakonczenie poprosila o

podanie struktury GOPS-u.

Kierownik GOPS-Janina Gbiorczyk odpowiedziala, ze struktura GOPS jest nastepujaca:

kierownik pelny etat,

3 pracowników socjalnych,

referent ds. rodzinnych i funduszu alimentacyjnego,

- ksiegowa na Y2 etatu GOPS + ksiegowa na Y2 etatu SDS,

- referent administracyjno-placowy-kasa.

Razem jest 7 etatów + kierownik.

Radna Maria Wróbel - zapytala czy GOPS uporal sie z wyjasnieniem nadplaconych w latach

2006/2007 swiadczen?

Kierownik GOPS-Janina Gbiorczyk odpowiedziala, ze do 31 marca 2009 roku ustalono, iz

swiadczenia rodzinne byly wyplacone nienaleznie z winy GOPS-u w kwocie: 8.716,70 zl. ,

z tego: 4 osoby wplacily, 1 osoba wplaca w ratach, 2 osoby skierowaly odwolania do

Samorzadowego Kolegium Odwolawczego, 3 sprawy sa w Regionalnym Centrum Polityki

Spolecznej.

Radna Maria Wróbel - zapytala dlaczego Policja sprawdza podpisy na wnioskach, co sie takiego

zadzialo w GOPS-ie ?

Wójt Gminy-Maria Kopczewska odpowiedziala, ze kasjerka, która pracowala w GOPS zrobila

naduzycie na kwote ok. 10.800 zl. i pani kierownik zglosila ten fakt do Prokuratury i jest

prowadzone postepowanie. Kasjerka nie przyszla do pracy, a drugi komplet kluczy znajdowal sie

w kasie pancernej i trzeba bylo ja zniszczyc. Kasjerka zwrócila pieniadze ale bez odsetek.

Przewodniczaca Komisji-Helena Rusak stwierdzila, ze nie ma innych pytan w tym punkcie.



Ad.4.

Kierownik SDS Malgorzata Kowalska przedstawila Sprawozdanie z dzialalnosci
Srodowiskowego Domu Samopomocy w Ksawerowie za okres I-IV 2009 r.

Srodowiskowy Dom Samopomocy w Ksawerowie jest osrodkiem wsparcia dziennego
pobytu dla osób przewlekle psychicznie chorych i niepelnosprawnych intelektualnie (typAB).
Prowadzenie i rozwój infrastruktury Srodowiskowego Domu Samopomocy jest zadaniem zleconym
przez administracje rzadowa realizowanym przez Gmine Ksawerów.

Podstawowym zadaniem Srodowiskowego Domu Samopomocy w Ksawerowie jest przede
wszystkim podtrzymywanie i rozwijanie umiejetnosci osób uczestniczacych w zajeciach domu
niezbednych im do jak najbardziej samodzielnego zycia i funkcjonowania w srodowisku rodzinnym
i spolecznym.

Glównym celem dzialalnosci placówki jest stworzenie mozliwosci i poprawa jakosci zycia
uczestników w ich wlasnym otoczeniu poprzez prowadzenie rehabilitacji psychospolecznej. To
takze stworzenie uczestnikom placówki systemu wsparcia spolecznego poprzez zaspokojenie ich
potrzeb bytowych, zdrowotnych, edukacyjnych i spolecznych, ukierunkowanych na podtrzymanie i
rozwijanie umiejetnosci niezbednych do samodzielnego zycia, w miare mozliwosci przy udziale
najblizszej rodziny uczestnika. Srodowiskowy Dom Samopomocy odpowiedzialny jest za
prowadzenie wszystkich spraw zwiazanych z pomoca spoleczna polegajaca na organizowaniu
procesów postepowania wspierajaco-aktywizujacego dla swoich uzytkowników poprzez:
prowadzenie zajec polegajacych na treningu umiejetnosci samoobslugi i zaradnosci zyciowej,
treningu umiejetnosci spolecznych i interpersonalnych, treningu umiejetnosci spedzania czasu
wolnego, terapii zajeciowej.

1. UCZESTNICY PLACÓWKI

Uzytkownikami domu sa osoby z zaburzeniami psychicznymi, kierowane do SDS
w Ksawerowie decyzja administracyjna na czas okreslony (1 rok), w której zawarta jest odplatnosc
za pobyt uczestnika w placówce (Uchwala Nr X/53/07 Rady Gminy Ksawerów z 12.04.2007 r).Do
SDS w Ksawerowie kierowani sa równiez mieszkancy z zaburzeniami psychicznymi z Gminy
Rzgów (Porozumienie z 19.V2008 i 01.07.2008).

Dom prowadzi dokumentacje zbiorcza i indywidualna kazdego uczestnika. Srodowiskowy
Dom Samopomocy w Ksawerowie jest placówka koedukacyjna, dysponuje 40 miejscami.

W okresie I-IV 2009r liczba uczestników wynosila; I -III/09-32 uczestników, w IV/09-31
uczestników (1 uczestnik zmarl). Wszystkie z w/w uczestników posiadaja: decyzje administracyjna
do uczestnictwa w placówce, zaswiadczenia/skierowania od lekarza psychiatry kwalifikujace ich do
pobytu dziennego w SDS Ksawerów oraz orzeczenia o niepelnosprawnosci badz grupe inwalidzka
(jedna z uczestniczek w dn.14.V09 r stanie na komisje ds. orzecznictwa o niepelnosprawnosci). Na
przyjecie do placówki oczekuje 6 klubowiczów, czterech z nich zostana uczestnikami od m-ca maja
2009 r. Pozostalych 2 uczestników to osoby z terenu Gminy Miejskiej Pabianice, którzy zostana
przyjeci do placówki po podpisaniu porozumienia o kierowaniu i ponoszeniu odplatnosci za dowóz
mieszkanców Gminy Miejskiej w Pabianicach do naszej placówki. Czyni sie równiez starania o
ponowne uczestnictwo w placówce uczestniczki, która ze wzgledu na zly stan zdrowia
(alzheimer)nie deklarowala dalszego uczestnictwa w SDS.

W styczniu 2009r Zespól Wspierajaco-Aktywizujacy sporzadzil dla kazdego z uczestników
roczna ocene z realizacji indywidualnego plany wspierajaco-aktywizujacego za 2008 rok, która w
sposób szczególowy obejmowala stopien realizacji zadan z uwzglednieniem form
przeprowadzonych zajec, realizacji innych dzialan i efektu realizacji zadan. Uwzgledniono
oddzialywania psychologiczne, rehabilitacyjne, terapeutyczne oraz dzialania pracownika
socjalnego.

Uczestnicy Srodowiskowego Domu Samopomocy w Ksawerowie bardzo chetnie korzystali



z zajec plastycznych i technicznych. Z powodu duzej frekwencji uczestników. na zajeciach
plastycznych zaadaptowano nowego pomieszczenie na pracownie, do którego dostep maja równiez
osoby na wózkach inwalidzkich. W ramach zajec technicznych uczestnicy bardzo chetnie wlaczali
sie do prac w drewnie, bukieciarstwa i makramy. Dzieki zajeciom informatycznym uczestnicy
zapoznali sie z podstawa obslugi komputera oraz korzystania z internetu. Uczestnicy placówki
objeci sa pomoca psychologiczna oraz uczestnicza w zajeciach rehabilitacyjnych.

2. ZASOBY DOMU

Placówka miesci sie w Ksawerowie, przy ulicy Jana Pawla II 27 w budynku przekazanym
przez Urzad Gminy w Ksawerowie na siedzibe SDS. Placówka zajmuje pomieszczenia na I pietrze
i poddaszu o lacznej pow. 525,99m2. W placówce znajduje sie winda dla osób niepelnosprawnych
oraz udogodnienia umozliwiajace prawidlowe funkcjonowanie osobom niepelnosprawnym.
Uczestnicy domu zapewniony maja transport samochodem osobowym, przystosowanym dla osób
niepelnosprawnych. Placówka wyposazona jest w udogodnienia umozliwiajace prawidlowe
funkcjonowanie osobom niepelnosprawnym. Ciagi komunikacyjne oraz sanitariaty pozbawione sa
barier architektonicznych. W domu znajduja sie sprzety, urzadzenia odpowiednie do realizacji
zadan wspierajaco-aktywizujacych. W SDS znajduja sie pomieszczenia do prowadzenia treningów
umiejetnosci i zaradnosci zyciowej, samoobslugi oraz rehabilitacji. Od 2009 r w 2 pomieszczeniach
na poddaszu placówki ma swoja siedzibe punkt konsultacyjny Gminnej Komisji Rozwiazywania
Problemów Alkoholowych. W 2008 i 2009 r na terenie placówki wydawana jest przez pracownika
socjalnego GOPS Ksawerów zywnosc w formie paczek zywnosciowych.

3. PRACOWNICY ZATRUDNIENI W PLACÓWCE

W m-cu styczen i luty 2009 r w placówce bylo zatrudnionych 11 pracowników:
w tym 7 osób na pelny etat:
: kierownik, specjalista pracy socjalnej, starszy terapeuta, starszy instruktor terapii zajeciowej,

2 opiekunki/sprzataczki, starszy referent ds. administracyjno-biurowych i kierowca (lacznie 1 etat),
4 osoby w niepelnym wymiarze czasu pracy:
2 psychologów (lf4 i 3/5 etatu), starszy technik fizjoterapii-(1/2etatu), glówna ksiegowa-(1/2

etatu).
W III 2009 r zatrudnionych bylo 10 osób - z pracy zwolnil sie psycholog zatrudniony na 3/5

etatu. Z uwagi na brak srodków finansowych przeznaczonych na zabezpieczenie wynagrodzen, od
m-ca kwietnia 2009 r zmniejszono wymiar czasu pracy pracowników placówki, który przedstawia
sie nastepujaco:

1 etat - kierownika

pracownicy zatrudnieni w wymiarze Y2 etatu: specjalista pracy socjalnej, terapeuta, starszy
instruktor terapii zajeciowej, starszy referent ds. ,administracyjno-biurowych, 2
opiekunki/sprzataczki, glówna ksiegowa;

pracownicy zatrudnieni w wymiarze lf4 etatu: psycholog, starszy technik fizjoterapeuta
Placówka zatrudnia równiez na umowe zlecenie: kierowce ( do 30.czerwca.2009 r), oraz do 6

kwietnia 2009 r zatrudniony byl pracownik gospodarczy.

W okresie I-IV 2009 r , z uwagi na ograniczone srodki finansowe przeznaczone na funkcjonowanie
placówki tylko 1 pracownik bral udzial w szkoleniu: pracownicy placówki brali udzial w kursach i
szkoleniach finansowanych ze srodków budzetowych placówki: Opiekunka/sprzataczka -Trening
umiejetnosci spolecznych w rehabilitacji psychiatrycznej-02/09 cena 319 zl

4. WSPÓLPRACA Z RODZINAMI I INNYMI PODMIOTAMI DZIALAJACYMI
NA RZECZ INTEGRACJI SPOLECZNEJ UCZESTNIKÓW



Jednym z podstawowych zadan Srodowiskowego Domu Samopomocy jest zapewnienie
osobom z zaburzeniami psychicznymi oparcia spolecznego pozwalajacego na zaspokojenie ich
podstawowych potrzeb zyciowych, usamodzielnianie i integracje spoleczna. Bardzo istotna w tym
wzgledzie role odgrywa wspólpraca i kontakt z organizacjami i instytucjami dzialajacymi nie tylko
w obszarze pomocowym. Realizacja zadan dotyczacych uczestnictwa w zyciu spolecznosci
i integracji ze srodowiskiem lokalnym opiera sie w naszej placówce na: spotkaniach i imprezach o
zasiegu lokalnym, które odbywaja sie cyklicznie jak równiez okolicznosciowo. Uczestnicy naszego
domu bardzo chetnie brali udzial w imprezach o charakterze kulturalno-rozrywkowym. Uczestnicza
oni równiez w uroczystosciach i imprezach okolicznosciowych organizowanych w naszym domu.
Utrzymywany jest równiez staly kontakt telefoniczny z rodzinami uczestników.

W okresie I-IV 2009 r uczestnicy placówki brali udzial w przedstawieniu przedszkolaków
"Jaselka" na zaproszenie Sióstr Karmelitanek z Ksawerowa. W naszej placówce goscilismy Chór
"Jarzebinka" z Pabianic, który zaprezentowal spektakl muzyczny. Nawiazano równiez kontakt z
uczestnikami SDS z Aleksandrowa Lódzkiego, których goscilismy w naszej placówce na zabawie
tanecznej. Nawiazanie w 2008 r kontaktu z Warsztatami Terapii Zajeciowej z Pabianic
zaowocowalo spotkaniem w Miej skim Osrodku Kultury w Pabianicach na imprezie muzycznej z
okazji walentynek "Milosc po wlosku". Z okazji "Dnia wiosny" na terenie naszej placówki
zorganizowalismy impreze integracyjna dla uczniów klasy "O" ze Szkoly Podstawowej w
Ksawerowie, byly spiewy, wspólne rysunki i spalenie marzanny. Z okazji ostatek goscilismy
równiez w Urzedzie Gminy Ksawerów na spotkaniu z Wójtem Gminy. Na terenie naszej placówki
organizowane sa imprezy i uroczystosci z okazji Dnia Babci i Dziadka, Swiat Wielkanocnych,
Walentynek.

Inspirowanie i koordynowanie dzialan pomocowych na rzecz osób z zaburzeniami
psychicznymi mozliwe jest poprzez wspólprace i staly kontakt z wieloma instytucjami
i podmiotami dzialajacymi lokalnie i ponadlokalnie. Pomoc w uzyskaniu odpowiednich swiadczen
medycznych, pomocy socjalnej i prawnej, psychologicznej i bytowej oraz pomoc w zalatwianiu
spraw biezacych naszych uczestników jest mozliwe dzieki kontaktom i wspólpracy z: ZOZ
"Osrodek Zdrowia" w Ksawerowie, ZOZ w Pabianicach- Przychodnia Psychiatryczna, Szpital
Psychiatryczny w Pabianicach, Niepubliczny Zaklad Opieki Zdrowotnej HELP-MED
w Pabianicach, Powiatowy Urzad Pracy, ZUS, PCPR w Pabianicach i Lodzi.

5. FINANSOWANIE PLACÓWKI

Prowadzenie i finansowanie SDS w Ksawerowie jest zadaniem zleconym z zakresu
administracji rzadowej. Wojewoda Lódzki zapewnia i przekazuje srodki finansowe na biezace
koszty utrzymania placówki. Od m-ca stycznia 2009 r. zmienily sie zasady finansowania domów.
Dotacje na uczestników przekazywane sa comiesiecznie, w zaleznosci od rzeczywistej liczby
uczestników:

- w m-cu I/2009 dotacje przekazano na 40 uczestników i wynosila ona 881 zl
w m-cu II/2009 dotacje przekazano na 32 uczestników i wynosila ona 881 zl
w m-cu III/2009 dotacje przekazano na 32 uczestników i wynosila ona 781 zl 

- w m-cu IV/2009 dotacje przekazano na 32 uczestników i wynosila ona 761 zl

Czynimy starania aby pozyskac dodatkowych uczestników.

Z kwoty powyzszej dotacji finansowana jest cala dzialalnosc placówki.

Z uwagi na zmniejszenie srodków finansowych jakimi dysponuje placówka w okresie od I-IV 2009

ograniczono wydatki na prowadzenie treningów, które odbywaja sie w domu jak tez zmniejszono

wymiar czasu pracy pracowników zatrudnionych w placówce.



Najwiekszym obciazeniem finansowym placówki jest comiesieczna oplata za uzytkowanie budynku

oraz koszty zwiazane z zakupem paliwa dla samochodu, który wykorzystywany jest do przewozu

osób niepelnosprawnych.

Dzialania podjete w celu zmniejszenia kosztów finansowania placówki nie zabezpieczaja jednak

dalszego sprawnego funkcjonowania placówki. Koszty zwiazane z prowadzeniem pracowni

kulinarnej, plastycznej, technicznej oraz pracowni zycia codziennego wymagaja srodków

finansowych umozliwiajacych prowadzenie treningów. Zabezpieczenie paliwa i dowóz uczestników

jest równiez gwarantem na systematyczne uczestnictwo osób niepelnosprawnych w placówce.

Z uwagi na ograniczenie srodków na funkcjonowanie placówki, w m-cu marcu br. GOPS-SDS

w Ksawerowie wystapil do Wydzialu Polityki Spolecznej LUW w Lodzi o przyznanie dodatkowych

srodków z rezerwy celowej budzetu panstwa na 2009 r. na kwote 66 tys.200zl na dofinansowanie

biezacej dzialalnosci placówki (§20 1O) oraz na pokrycie wydatków inwestycyjnych (§631 O).

Przewodniczaca Komisji zapytala czy sa pytania w tym punkcie?

Radna Anna Szczesniak-Rydz zapytala czy w czasie dzialalnosci placówki wszyscy podopieczni

spelniali kryteria ? Czy nie bylo takiej sytuacji, ze moga byc skutki nieprawidlowo

zakwalifikowanej osoby?

Kierownik SDS- Malgorzata Kowalska odpowiedziala, ze w tej chwili wszystkie osoby zlozyly w

trybie pilnym wszystkie potrzebne dokumenty do Zespolu Orzekania o Niepelnosprawnosci. My

bazujemy na zaswiadczeniach od lekarza psychiatry.

Przewodniczaca Komisji-Helena Rusak stwierdzila, iz zepsul sie standard uslug i takie opinie

kraza w srodowisku i bedzie trudno pozyskac nowych uczestników. Zmniejszenie etatów obsludze

nic nie pomoze. Nalezy sie nad tym zastanowic, bo w taki sposób nie utrzymamy tego domu.

Radna Maria Wróbel zapytala co bedzie z zaloga, której zabrano Yz etatu?

Kierownik GOPS-Janina Gbiorczyk odpowiedziala, ze zmniejszenie etatów bylo metoda

najtrudniejsza.

Radna Bozena Ziólkowska stwierdzila, ze nikt na dluzsza mete nie bedzie pracowal na Yz etatu.

W tym miejscu Przewodniczaca Komisji -Helena Rusak podziekowala panIOm

kierowniczkom za przyblizenie trudnego tematu.

Ad.6.

Przewodniczaca - Helena Rusak o godz. 16.15. zamknela posiedzenie Komisji Samorzadowo
Spolecznej .

Protokól sporzadzila:
Posiedzeniu Komisji

przewodniczyla
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